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RAADSVOORSTEL 
 
 
Datum raadsvergadering: 28 september 2016 
 
Onderwerp  

Afrekening nieuwbouw/verbouw gemeentehuis BAT-locatie Zaaknummer 

Z/16/253901 

Documentnummer 

INT/16/741935 

 
 
Samenvatting 
 
Ruim een half jaar na de ingebruikname van het gemeentehuis, is in dit voorstel de financiële 
verantwoording en afrekening van het krediet nieuwbouw/verbouw van het gemeentehuis op de BAT-
locatie opgenomen.  
Het krediet kan per 1 oktober formeel afgesloten worden, echter zijn nog niet alle werkzaamheden binnen 
de scope van het project uitgevoerd. Hiervoor wordt voorgesteld om vanuit het restant krediet een nieuw 
krediet beschikbaar te stellen ad € 505.000 voor deze werkzaamheden. Tevens wordt voorgesteld vanuit 
het restant € 90.000 beschikbaar te stellen voor nog enkele wensen buiten de scope van het project, die 
echter wel een meerwaarde bieden aan dit project. 
Door een goede control op het bouwproces kan het krediet, na de vorming van de nieuwe kredieten, 
afgesloten worden met een positief saldo van € 68.000. 
 
Raadsvoorstel 
 
We stellen de raad voor om: 

1. Het krediet nieuwbouw/verbouw gemeentehuis BAT-locatie formeel af te sluiten per 1 oktober 

2016. 

2. Vanuit het restant krediet een nieuw krediet beschikbaar te stellen voor de nog komende 

noodzakelijke werkzaamheden van € 505.000, genoemd en toegelicht in bijlage 1 

3. Uit het resterende positieve saldo van het krediet ad € 158.000 krediet beschikbaar te stellen van 

€ 90.000 voor de aanvullende wensen, genoemd en toegelicht in bijlage 2 

4. Het resterende positieve saldo van dit krediet ad € 68.000 vrij te laten vallen 
 
Waarom naar de raad 
 
U heeft op 11 juni 2011 gekozen voor de locatie aan de Kerkstraat 27 (hierna: BAT-locatie) voor het 
nieuwe gemeentehuis. Naar aanleiding van het financieel perspectief van de gemeente Zevenaar in 2012 
heeft u  de financiële kaders naar beneden bijgesteld waarbij het uitgangspunt ‘sober en doelmatig’ is 
gehanteerd. Meer informatie over het beschikbaar gestelde krediet is opgenomen bij het onderdeel ‘kosten, 
baten en dekking’. 
Na een vertraging van een half jaar door een juridische procedure met als uitkomst een hernieuwde 
aanbesteding, heeft 2015 in teken gestaan van de werkelijke nieuwbouw/verbouw van het gemeentehuis. 
In juni 2015 zijn de medewerkers van publieksbalies definitief verhuisd naar Hal 12 en in januari 2016 
volgde de rest van de gemeentelijke organisatie. 
 
Zoals in artikel 197 van gemeentewet is opgenomen legt het college verantwoording af over het door haar 
gevoerde beleid in de jaarrekening en het jaarverslag. Aangezien dit een majeur project betreft, is ervoor 
gekozen de verantwoording af te leggen in dit separate voorstel. 
 
Doelstelling en beoogd meetbaar effect 
 
De gemeenteraad heeft het college opdracht gegeven binnen de financiële kaders een duurzaam en 
toekomstbestendig gemeentehuis te realiseren op de BAT-locatie conform het opgestelde programma van 
eisen. In dit voorstel wordt verantwoording afgelegd van deze opdracht waarbij er een formele afsluiting 



 

 
Pagina 2 van 5 

plaatsvindt van het project. 

 
Argumenten en alternatieven 
 

1.1 Ruim een half jaar na de verhuizing is het nodig het krediet af te rekenen 
Inmiddels is het gemeentehuis ruim een half jaar in gebruik en is veel van de nazorg afgerond. De 
gemeenteraad heeft terecht gevraagd om een afrekening om zo inzicht te krijgen in het financieel resultaat 
van de nieuwbouw/verbouw van het gemeentehuis. Gebruikelijk binnen de gemeente Zevenaar is om een 
dergelijk krediet af te sluiten in het een planning & controldocument, in dit geval de jaarrekening (zie 
kanttekening 1.2). 
 

2.1 Nog enkele noodzakelijke onderdelen uit het krediet zijn nog niet uitgevoerd 
Ondanks dat het gemeentehuis een half jaar in gebruik is, zijn nog niet alle werkzaamheden afgerond die 
binnen de scope van het project vallen. Hiervoor wordt voorgesteld om vanuit het bestaande budget een 
nieuw krediet van € 505.000 beschikbaar te stellen. Het betreft de volgende werkzaamheden: 
 

 
 
In bijlage 1 bij dit advies is een inhoudelijke toelichting opgenomen op de bovenstaande werkzaamheden. 
 

2.2 Het creëren van een nieuw krediet maakt afsluiten mogelijk 
Door voor de nog uit te voeren werkzaamheden binnen de scope van het project een nieuw krediet 
beschikbaar te stellen kan het oorspronkelijke krediet worden afgesloten. 
 

3.1 Er zijn nog wensen voor het nieuwe gemeentehuis die een meerwaarde bieden 

Buiten de noodzakelijke werkzaamheden die nog niet uitgevoerd zijn, zijn er ook enkele wensen voor 

aanvullende werkzaamheden buiten de scope van het oorspronkelijke krediet. De werkzaamheden bieden 

wel een meerwaarde binnen dit project.  
Dit betreft de volgende wensen: 
 

 
 
In bijlage 2 is een toelichting opgenomen op de genoemde wensen in het bovenstaande tabel. 
 

4.1 De besteding blijft binnen het krediet 

Het krediet wordt uiteindelijk afgesloten met een voordeel van € 68.000. 

Dit is het resultaat waarbij ook de wensen ad € 90.000 zoals opgenomen in dit advies gerealiseerd kunnen 

worden. 

Binnen dit project is de gemeente gedurende het gehele proces in control geweest, wat heeft geleid tot dit 

resultaat. 

Uiteraard zijn alle aanscherpingen uit 2011 rondom projectmatig werken en budgetbewaking naar 

aanleiding van budgetoverschrijding op de Bergbezinkleiding, binnen dit project toegepast. 

Dit betekent onder andere dat er binnen dit project een projectcontroller is aangewezen, die hierin o.a. de 

volgende specifieke taken had: 

Nr. Onderwerp Investering

1 Plaatsen gevel Hal 12 zuidzijde na sloop Hal 22 250.000€       

2 Kantine (conform amendement raad) 150.000€       

3 Aanpassingen gemeentehuis Hal 12 i.v.m. definitieve invulling Hal 50.000€         

4 Inrichting voorterrein (beperkte aanpassingen) 25.000€         

5 Fietsenstalling 15.000€         

6 Sloop vloer filterhal 15.000€         

505.000€       

Nr. Onderwerp Investering

1 Kunst 50.000€         

2 Invulling patio 20.000€         

3 Herplaatsen Carillon 20.000€         

90.000€         
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1. Periodiek een voortgangsrapportage opstellen 

Periodiek is er een financieel overzicht incl. toelichting, actiepunten en beslispunten 

gepresenteerd in het overleg van het kernteam (ambtelijk) en besproken met de 

portefeuillehouder. Hierin is uiteraard ook aandacht besteed aan de post onvoorzien 

2. Periodiek organiseren van risicosessies 

Periodiek zijn er risicosessies met alle betrokken georganiseerd. Hierin zijn niet alleen de risico’s 

geactualiseerd, maar ook de beheersmaatregelen besproken en acties hierop uitgezet 

 
Daarnaast heeft de projectleider van de gemeente actief afstemming gezocht met het bouwbedrijf, de 
installateur en andere uitvoerders van de bouw. Naast de periodieke bouwvergaderingen is hierbij ook 
specifiek aandacht geweest voor het bevorderen van het contact tussen deze verschillende partijen. 
Hierdoor zijn de onderlinge communicatielijnen tussen de verschillende partijen kort en is er een prettige 
onderlinge samenwerking ontstaan. Dit heeft tot gevolg dat knelpunten binnen de bouw in een vroeg 
stadium zijn gesignaleerd en in gezamenlijkheid is gezocht naar goede, effectieve oplossingen tegen zo 
min mogelijk extra kosten. 
 
Alternatieven/kanttekeningen 
 

1.1 De afrekening is ook gebaseerd op reserveringen en verplichtingen 

Omdat de nazorg nog in volle gang is, is de afrekening ook nog gebaseerd op een aantal verplichtingen en 

reserveringen van werkzaamheden die in zomerperiode nog uitgevoerd zullen worden. Voorbeelden 

hiervan zijn de optimalisatie van de werkplekken op basis van opgedane ervaringen en het verder 

verbeteren van de raadleeszaal en raadzaal conform de ervaringen van de gemeenteraad. 

 

1.2 Het is gebruikelijk kredieten te verantwoorden binnen een P & C document 

De verantwoording en afrekening van kredieten vindt binnen de gemeente normaliter plaats in het 

kredietoverzicht van de P & C documenten. Aangezien dit een majeur project betreft is ervoor gekozen de 

verantwoording en afrekening in een separaat voorstel voor te leggen aan de gemeenteraad. 

 
3.1 De wensen zijn geen onderdeel van de integrale afweging bij de meerjarenbegroting 

Binnen de gemeente Zevenaar is het gebruikelijk dat nieuw beleid opgenomen wordt in de 

meerjarenbegroting en er binnen de gemeenteraad hierover een integrale afweging plaatsvindt. In dit geval 

wordt voorgesteld de wensen, die niet binnen de scope van het oorspronkelijke krediet vallen, te 

financieren uit de overgebleven middelen binnen het krediet. Hiervoor is gekozen omdat deze wensen 

voortvloeien uit het project, nauw samenhangen met het project en een meerwaarde bieden voor het 

project. Hiermee ontstaat een duidelijke basis om voor deze werkwijze te kiezen. Daarnaast maakt 

besluitvorming over de wensen binnen dit advies uitvoering op korte termijn mogelijk. 

 
4.1 Er is geen geld meer beschikbaar voor nazorg die nog niet bekend is 

Binnen bouwprojecten is het gebruikelijk om budget voor nazorg beschikbaar te houden tot ongeveer een 

jaar na de ingebruikname. Hierna wordt het beheer formeel overgedragen vanuit het project naar de 

lijnafdeling. Door het resterende saldo nu al vrij te laten vallen is er geen geld meer beschikbaar voor 

nazorg en knelpunten die in het 2e half jaar van 2016 naar voren kunnen komen. Gezien de 

werkzaamheden en inventarisaties die uitgevoerd zijn m.b.t. de nazorg wordt er geen extra nazorg meer 

verwacht. Het vrij laten vallen van het resterende budget wordt daarom niet als een groot risico gezien. 
 
 
Hoe gaan we dat bereiken en is evaluatie nodig? 
 
Binnen de ambtelijke organisatie wordt een evaluatie uitgevoerd na het afsluiten van het project. Hieruit 
kunnen eventueel leerpunten komen die zinvol zijn voor volgende (grote) projecten binnen de gemeente. 
 
Communicatie 
 
Na het collegebesluit van 16 augustus 2016 is er een persbericht uitgebracht, die tevens ter info is 
verstuurd naar u, de gemeenteraad. Daarnaast is vanuit de gemeente actief contact gezocht met de media 
voor het interview met de portefeuillehouder, burgemeester Jan de Ruiter. 
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Kosten, baten en dekking 
 
Inleiding 
Na het besluit om te kiezen voor de BAT-locatie voor het nieuw gemeentehuis heeft er meerdere malen 
besluitvorming plaatsgevonden over de hoogte van het krediet voor de nieuwbouw/verbouw van de BAT-
locatie. Uiteindelijk heeft deze besluitvorming geleid tot het volgende beschikbare krediet1 voor deze 
nieuwbouw/verbouw: 
 

  
 
In het bovenstaande overzicht is voor fase 1 & 22 € 11,6 miljoen opgenomen. Dit betreft een bruto bedrag 
van de uitgaven. In het advies van 28 november 2012 is namelijk besloten dat de verwachte opbrengst van 
Huize Rijck ad € 500.0003 ingezet wordt als dekking voor deze € 11,6 miljoen, waardoor de netto kosten 
€ 11,1 miljoen zijn. 
 
In totaal is er voor de duurzaamheidsinvesteringen voor het BAT-complex € 1.500.000 beschikbaar, 
hiervan is € 750.000 voor het gedeelte van het gemeentehuis en dus opgenomen in het bovenstaande 
overzicht.  De resterende € 750.000 zal worden ingezet tijdens de nieuwbouw/verbouw van het resterende 
gedeelte van Hal 12. 
 
Financiële verantwoording 
Het financieel overzicht van de nieuwbouw/verbouw van het gemeentehuis is opgenomen in bijlage 3. Dit is 
de stand van zaken op dit moment zonder rekening te houden met de nog noodzakelijke werkzaamheden 
(beslispunt 2) en de aanvullende wensen (beslispunt 3). 
Hieronder wordt een overzicht gegeven van het financieel resultaat rekening houdend met de beslispunten 
uit dit advies. 
 

 
 
Het vrij laten vallen van het restant krediet ad € 68.000 betekent een kleine daling van de jaarlijkse 
kapitaallasten voor het gemeentehuis. Hiervoor wordt na de besluitvorming over de afrekening een 
berekening gemaakt en dit zal verwerkt worden in de voortgangsrapportage 2017 en de 
meerjarenbegroting 2018-2021. Helaas is het gezien het moment van besluitvorming en de verschillende 
afschrijvingstermijnen binnen het krediet niet mogelijk dit al in de meerjarenbegroting 2017-2020 te 
verwerken. 
 
Jaarlijkse exploitatiekosten gemeentehuis 
De begrote jaarlijkse exploitatiekosten van het gemeentehuis, zoals de energiekosten, de 
schoonmaakkosten en de onderhoudskosten zijn nog gebaseerd op de inschatting zoals deze voor de bouw 

                                                      
1 In de verschillende adviezen zijn de bedragen afgerond om het advies overzichtelijk te houden. Dit betekent dat het krediet 

administratief € 13.963.000 bedraagt. 
2  Fase 1: Publieksbalies Hal 12 

 Fase 2: Werkplekken Turmac gebouw 
 Fase 3: Raadzaal, vergadercentrum en kantine 
3 In 2015 is deze opbrengst bijgesteld naar € 302.000 op basis van de taxatie van de makelaar. Hierover is gedetailleerde informatie 

opgenomen in de 2e voortgangsrapportage 2015. 

Datum raadsbesluit Omschrijving Bedrag

28-11-2012 Uitvoering fase 1 en 2 11.600.000€                      

6-11-2013 Duurzaamheidsinvesteringen gemeentehuis 750.000€                            

5-11-2014 Uitvoering fase 3 1.575.000€                        

13.925.000€                      

Omschrijving Bedrag

Positief saldo 663.000               

Nog uit te voeren werkzaamheden -505.000             

Subtotaal 158.000              

Wensen -90.000                

Totaal restant krediet 68.000                 
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van het gemeentehuis is gedaan. Het is na een half jaar gebruik nog niet mogelijk om de begroting bij te 
stellen naar de ervaringscijfers. Dit heeft meerdere redenen zoals: 

 Het meerjarenonderhoudsplan is nog niet gereed. De inventarisatie heeft plaatsgevonden, dit wordt 
op dit moment uitgewerkt. 

 De energiekosten zijn nog niet gebaseerd op een jaar lang gebruik van de warmte koude opslag en 
zonnepanelen. Dit is wel nodig om het rendement te bepalen 

In de meerjarenbegroting 2018-2021 zal een eventuele bijstelling van de jaarlijkse exploitatiekosten worden 
meegenomen en toegelicht. 
 
Stand van zaken subsidies 
Voor het gehele BAT-complex zoals aangekocht door de gemeente Zevenaar zijn 2 subsidies beschikt door 
de Provincie Gelderland, namelijk: 

 Subsidie Brede impulsregeling ad € 500.000 

 Subsidie Cultuur en Erfgoed Thema 5, kwaliteit in de uitvoering ad € 500.000 
Van deze totale subsidie ad € 1.000.000 is op basis van m2 € 531.000 toegerekend aan de 
nieuwbouw/verbouw gemeentehuis (zie ook raadsbesluit 14-057 d.d. 5 november 2014). 
Inmiddels is de subsidie Brede impulsregeling verantwoord en definitief toegekend aan de gemeente. De 
subsidie Cultuur en Erfgoed zal in het voorjaar van 2017 worden verantwoord bij de Provincie Gelderland en 
ook hier wordt, op basis van de huidige gegevens, een volledige toekenning verwacht. 
 
 
 
 
Burgemeester en wethouders van Zevenaar, 
De secretaris, De burgemeester 
mr. S.E.G. Wiersma drs. J.A. de Ruiter 
 
 
Portefeuillehouder drs. J.A. de Ruiter 

Datum b&w 16 AUGUSTUS 2016 

Nummer b&w-advies ADV/16/738747 

Behandelend ambtenaar/afdeling  
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